
校友黃榮楷博士獲選為「2019 美國康復醫學會 Deborah L. Wilkerson 青年學者獎」得主 

 

美國康復醫學學會(ACRM) 為美國最大的跨學科康復研究組織，以紀念前美國康

復醫學學會主席 Deborah L. Wilkerson而命名的獎項，每年學會均會選出一名熱心推

動跨學科康復研究之青年學者，並頒贈此獎項授予。黃博士憑著傑出成就，獲知名康

復領域的專家學者提名，成為 2019年度得主。 

黃榮楷博士現任聖路易斯華盛頓大學醫學院職業治療課程及神經內科系助理教

授，主要研究利用數碼科技、腦神經行為和病人報告結果為指標，分析在腦神經康復

過程中患者在認知能力、情緒和日常生活自理能力方面的轉變。黃博士亦專注設計

新穎治療措施，以提升神經障礙患者的自理能力和參與社區活動能力。 

 

Dr Alex Wing-Kai Wong, Our Alumus, has been selected as a recipient of the 2019 

Deborah L. Wilkerson Early Career Award at the American Congress of Rehabilitation 

Medicine (ACRM) which is the largest interdisciplinary rehabilitation association in US. It 

was established in honor of Deborah L. Wilkerson, former ACRM president and fellow.  

Each year the ACRM will select one early career scientist with energetic promotion of 

the spirit of interdisciplinary rehabilitation to receive this award. With the significant 

research contribution he has made during his early career work, Dr Wong has been 

nominated by leaders in rehabilitation medicine and selected as the recipient of 2019 

award. 

Dr Wong is now an Assistant Professor of Occupational Therapy and Neurology at Washington University School of Medicine in St. Louis. Dr 

Wong's research focuses on using mobile technologies, neurobehavioral and patient-reported assessments to characterize cognitive, mood, and 

daily function changes over the course of neuro-recovery, and developing new interventions designed to optimize independence and community 

participation among people with neurological disorders. 


